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Ældrerådet 

   

 

Referat fra møde 

Torsdag den 29. august 2019 kl. 08:45 - 13:00 Rådhuset, Torvet 2, Mødelokale 

F2, 3600 Frederikssund   
 

MØDEDELTAGERE  

Formand: Lise Lotte Due 

Næstformand: Bent Jakobsen 

Rigmor Nielsen (fraværende) 

Vicki Hansen 

Vibeke Davids Hansen 

 

Lissi Gyldendahl (afbud) 

Christian Heiberg 

Søren Holmgaard 

Arne Christensen 

Lise-Lotte Tøttrup (sekretær / referent) 

 

 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 8. august 2019 

Ældrerådet havde ikke yderligere kommentarer til referatet fra den 8. august 

2019, og dagsordenen blev godkendt. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen (ca. kl. 8:50 – 9:30) 

V/ Rikke Barnholdt, leder af Myndighed 

Rikke takkede for invitationen til mødet. 

 

Rikke orienterede om et nyt tiltag i Myndighed: ”Styrket frit valg indenfor 

rehabilitering” 

 

Sundhedsstyrelsen havde etableret en 2 årig forsøgsordning, der startede den 

1. maj 2019. Ordningen skulle sikre at styrke det frie valg indenfor 

rehabilitering.  

 

Styrelsen har bevilget 2,6 mil. kr. + yderligere 0,6 mio. kr. i projektperioden. 

 

Alle private leverandører af døgnplejen i Frederikssund kommune var blevet 

spurgt, om de var interesseret i at deltage i denne forsøgsordning.  

Fem leverandører havde takket ja til at være med i ordningen, fire af disse 

leverer personlig pleje og praktisk hjælp, og en leverer alene praktisk hjælp. 

De kommunale sygeplejersker i Døgnplejen indgår også i projektet, hvor man 

også ser på sygeplejerskens rolle i borgerens rehabiliteringsforløb. 
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Rikke orienterede om projektet, der blandt andet ser på arbejdsgange, 

samarbejde, kompetencer, incitament m.m. 

Målet i projektet er blandt andet, at kvaliteten er den samme, uanset hvilken 

leverandør borgeren vælger til et rehabiliteringsforløb. 

Syv kommuner landet over deltager i forsøgsordningen. 

 

Rikke orienterede om, at der havde været et opstartsmøde i maj med 

deltagelse fra Sundhedsstyrelsen, medarbejdere og ledere fra både kommunal 

og privat leverandør.  

 

Der var en god dialog omkring projektet, og Ældrerådet var meget interesseret 

i at høre om det. 

 

Den 1. oktober 2018 blev Voksenafdelingen og Visitationen lagt sammen til 

Myndighed. Rikke orienterede om Myndighed, og om hvordan organiseringen 

og samarbejdet fungerede. 

 

Der blev spurgt ind til, hvordan det går med det nye it-system, Cura, som 

anvendes på ældre- og sundhedsområdet. Der havde i maj 2019 være 

foretaget en audit, der ligger til grund for en række forbedringstiltag omkring 

brugen af systemet i organisationen. 

 

Der var en god dialog omkring hvordan organisationen fungerede i dag. 

 

Vicki, Ældrerådet, orienterede om, at hun var blevet kontaktet af flere borgere, 

der ønskede hjælp, når de skulle ringe til visitationen. 

Telefonsvaren var ikke hensigtsmæssig i forhold til ældre borgere. 

Der var for mange valgmuligheder hvilket gjorde, at borgerne opgav, før de 

var kommet igennem til en medarbejder. 

 

Rikke ville tage orienteringen med tilbage til Myndighed og se på, hvilke 

muligheder der var både teknisk, men også i forhold til selve beskeden der 

blev indtalt. 

 

Sag nr. 3  Sager til høring 

Velfærdsudvalget 

Social- og sundhedsudvalget 

 

Høringssvar blev gennemgået på mødet og sendt til Sekretariatet den 29. 

august 2019. 
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Sag nr. 4  Orientering fra formand 

V/ Lise Lotte Due 

 

Der afholdes budgetmøde den 16. september 2019 med Velfærdsudvalget. 

Invitationen var på Velfærdsudvalgets dagsorden under meddelelser og 

sendes efter udvalgets behandling af sagen til Ældrerådet. 

 

Der var i Ældrerådets kalender planlagt et budgetmøde den 12. september. 

Dette mødes aflyses, da der har været flere møder med Velfærdsudvalget 

omkring budgettet. 

 

Lise Lotte orienterede om, at der skulle være Nordgruppemøde den 10. 

september og Regionsmøde den 19. september 2019 

 

Bent orienterede kort om dagsordenen til Nordgruppemødet. 

Referatet vil blive udsendt til Ældrerådet efter mødet. 

 

Den 3. september 2019 var der møde på færgelunden, hvor Lise Lotte skulle 

holde et kort oplæg. 

Lise Lotte efterspurgte emner til oplægget. 

Det øvrige Ældreråd foreslog Lise Lotte at fortælle om blandt andet 

Ældrerådets hjemmeside og brochure samt at spørge deltagerne, om der var 

emner, de ønsker, at Ældrerådet skulle tage op. 

 

Sag nr. 5  Økonomi  

V/ Rigmor Nielsen. Intet nyt da Rigmor ikke var til stede. 

 

Sag nr. 6  Dialogmøde med Velfærdsudvalget den 3. september, 2019 

Mødet fastholdes jf. mail fra Inge Messerschmidt fremsendt til Ældrerådet den 

21. august 2019. 

Der er afbud fra Ældrerådets formand Lise Lotte Due. 

 

Høringsmateriale vedrørende budget 2020-23 lægges på kommunens 

hjemmeside den 2. september 2019. 

 

Sag nr. 7  Årshjul 

Der var en dialog omkring årsjulet og vigtigheden af at komme med input til 

Lissi, så det konstant er opdateret.  

 

Sag nr. 8  Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst 

Flere af Ældrerådets medlemmer havde deltaget i Slangerup jazzfestival – det 

havde været et rigtigt godt arrangement, og det var godt besøgt. 

Der blev på dagen uddelt ca. 300 brochurer.  
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Attendo havde indvielse tirsdag den 27. august 2019, hvor flere af Ældrerådets 

medlemmer havde deltaget. 

Der blev på dagen udleveret et takstblad med taksterne for Attendo. 

Vibeke havde efterfølgende beregnet udgiften for at bo på Attendo contra at 

bo på kommunens øvrige plejecenter. 

Vibeke havde konstateret, at udgiften for at bo på Attendo var noget højere 

end på øvrige plejecentre i kommunen. 

 

Der var en dialog omkring forholdende på Attendo. 

 

Søren orienterede kort fra flere møder han havde deltaget i med Hornsherreds 

Almennyttige Boligselskab. 

 

Sag nr. 9  Orientering fra fagudvalg 

Kultur- og Fritidsudvalget v/ Vibeke 

Vibeke orienterede om, at det vil blive noget dyrere at benytte svømmehallen i 

Frederikssund i forhold til svømmehallen i Slangerup 

 

Uddeling af Kulturpris og Broindvielse havde også været på dagsordenen. 

 

Vibeke orienterede om, at der er kommet et nyt låsesystem på Elværket. 

Fremover skal alle der ønsker at benytte Elværket have en ”personlig” 

nøglebrik. 

Ældrerådet udpegede Lise Lotte som ansvarlig for at få udleveret og opbevare 

nøglebrikken 

  

De var en orientering om, at bladet Aktiv fritid var udkommet. 

  

Plan- og Miljøudvalget v/ Arne og Søren 

Der var ikke noget nyt. 

 

Teknisk udvalg v/ Christian og Søren 

Christian orienterede om, at taksten for at køre med metroen fra september 

stiger med 1,60 kr. Tænk skriver dog, at pensionister fritages. 

 

Ældrerådet havde en dialog omkring dette  

 

Christian har været i dialog med Tina Tving Stauning omkring busser og 

køreplaner, men havde dog intet nyt. 

 

Sag nr. 10  Ældrerådets hjemmeside 

V/ Lissi 

Der var en dialog omkring, hvem der besvarede spørgsmål, der kom via 

Ældrerådets hjemmeside.  

Alle var enige om, at Lissi besvarede eventuelle henvendelser. 
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Sag nr. 11  Ældrerådets info. til lokalavisen 

V/ Vibeke 

Ældrerådet var enig om, at der skulle orienteres om Ældrerådets høringssvar 

til Velfærdsudvalget og Social- og Sundhedsudvalget, og at der skulle oplyses 

om Ældrerådets brochure med oplysning om, hvor den kunne hentes. 

 

Vibeke sender materiale til Lise-Lotte, administrationen 

 

Sag nr. 12  Eventuelt 

Boliger v/ Arne 

Administrationen havde fremsendt en liste over Ældre- og handicapegnede 

boliger til Ældrerådet. 

Denne liste vil der blive arbejdet videre med, blandt andet i arbejdsgruppen 

bestående af repræsentanter fra Ældresagen, Danske Seniorer, Faglige 

seniorer og Ældrerådet. Arbejdsgruppen har møde igen den 23. september. 

 

Bent orienterede om et brev, han havde modtaget fra kommunen vedrørende 

møde for +75 årige.  

Bent undrede sig over, at møderne ville blive afholdt i Skibby, Jægerspris og 

Frederikssund, og at der ikke var arrangeret noget i Slangerup. 

Bent orientrede om, at tidligere lignende møder havde haft stor opbakning i 

Slangerup. 

 

Der var en dialog omkring indholdet i disse møder, og Ældrerådet mente, at 

der burde være en større opmærksomhed omkring ældres økonomi samt 

rådgivning. 

 

Ældrerådet havde tidligere talt om at afholde et ”stor-møde” i oktober 2019.  

Dette udsættes til primo 2020. 

 

Søren og Christian står for at arrangere Ældrerådets årlige julefrokost.  

 

Ældrerådet spurgte ind til Økonomiudvalgets møde den 21. august 2019 

vedrørende sag 213 Mødediæter til medlemmer i Ældrerådet, og om der var 

truffet nogen afgørelse. 

 

Af referatet fra mødet kunne det læses, at sagen var blevet udskudt.  

Der var ikke yderligere bemærkninger fra administrationen. 

 

Sag nr. 13  Næste møde 

Dialogmøde med Velfærdsudvalget den 3. september 2019 kl. 8:15 – 10:15 i 

Byrådssalen, Rådhuset, Torvet 2, Frederikssund 

 

Fællesmøde med Velfærdsudvalget den 16. september 2019 kl. 8:30 – 10:00 i 

Byrådssalen, Torvet 2, Frederikssund 

Invitation sendes til Ældrerådet efter Velfærdsudvalgsmødet den 3. 

september. 
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Ordinært møde i Ældrerådet afholdes den 26. september, kl. 8:45 på 

Rådhuset, mødelokale 2. 

 

Mødeleder ved ordinære møder i 2019 fremgår af nedenstående tabel. 

 

Dato Mødeleder 

 31. januar Bent 

 28. februar Rigmor 

 28. marts Lissi 

 2. maj Vibeke 

 28. maj Arne 

 8. august Christian 

 29. august Vicki 

 26. september Søren 

 31. oktober Lise Lotte 

28. november Bent 
 

  

 

 


